
  1 (13) 
 16 augusti 2016 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsens verksamhetsutskott 
  
 
 
 
 
Plats och tid  Nacka stadshus, sammanträdesrummet Jelgava kl 9.00 – 9.30 

 BESLUTANDE
Mats Gerdau (M) 
Tobias Nässén (M) 
Gunilla Grudevall Sten (L) 
Hans Peters (C) 
Jan-Eric Jansson (KD) 
Jonatan Larsen (S) 
Maria Raner (S) 
Sidney Holm (MP) 
 

ERSÄTTARE 
Cathrin Bergenstråhle (M) 
Helene Skantze (M) 
Monica Brohede Tellström (L) 
Christine Lorne (C) 
Louise Ollivier (MP) 
Rolf Wasteson (V) 
 

 

Övriga deltagare Lena Dahlstedt, Helena Meier, Einar Fransson, Katja Karlsson, Anneli 
Sagnérius, Mats Bohman, Vanessa, Kersti Hedqvist, Helena Ekwall, Ann 
Sundman Brott, Per-Gunnar Rosengren, Jonatan Lannemar, Eva Olin 

 

Utses att justera Maria Raner  
Justeringsdatum 18 augusti 2016 Paragrafer 36-42 
   
Underskrifter Sekreterare  

  Görel Petersson 

 Ordförande  

  Mats Gerdau 

 Justerande  

  Maria Raner 

 
BEVIS OM ANSLAGSDAG 
Kommunstyrelsens verksamhetsutskotts protokoll är justerat 
Justeringen har tillkännagivits genom anslag 
 
Sammanträdesdatum 16 augusti 2016 
Anslaget sätts upp 19 augusti 2016 
Anslaget tas ned 12 september 2016 
Förvaringsplats för protokollet Nacka stadshus 
 
Underskrift  ...........................................................................  
 Görel Petersson 

Utdragsbestyrkande 
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§ 36 Dnr KFKS 2016/8-009 

Anmälningar 

Beslut 
Kommunstyrelsens verksamhetsutskott noterar anmälningarna till protokollet. 
 

Handlingar i ärendet 

Anmälningar KSVU 2016 08-16 

Ärende Åtgärd/ansvar 

Rapporter 
 

Beslut efter kvalitetsgranskning av 
Stavsborgsskolan, åk 4 (tre dokument – 
beslut, rapport och tillsynsbeslut) 

Föreläggande från Skolinspektionen, svar 
senast den 15 september, 
rektor/produktionsdirektör 

  
Beslut i anmälningsärende 45-2016:1849, 
Sågtorpsskolan 

Föreläggande från Skolinspektionen, svar 
senast den 23 augusti, 
rektor/produktionsdirektör 

Beslut i anmälningsärende 41-2016:7637, 
Järla skola 

Ingen brist 

Övrigt 
 

Behovsprognos för förskole- och 
skolplatser 2016-2030 – UBNs beslut 
160603 samt tjänsteskrivelse 

 

 
- - - - - 
  



4 (13) 
 

 16 augusti 2016 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsens verksamhetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 
 
 

§ 37 Dnr 2016/9-009 

Delegationsbeslut 

Beslut 
Kommunstyrelsens verksamhetsutskott noterar delegationsbesluten till protokollet. 
 

Handlingar i ärendet 

Delegationsbeslut, anmälningar KSVU 2016-08-16 

Ärende Beslutsfattare 
Yttrande i Barn och elevombudets ärende 
45-2016:3400, KFKS 2016/152 

Produktionsdirektör Einar Fransson 

Förändring beslutsattestanter Välfärd skola 
2016-07-08 

Produktionsdirektör Einar Fransson 

Förändring beslutsattestanter Välfärd skola 
2016-07-08 

Produktionsdirektör Einar Fransson 

Förändring beslutsattestanter Välfärd 
samhällsservice 2016-06-23 

Produktionsdirektör Anette Böe 

 
- - - - - 
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§ 38 Dnr KFKS 2016/524 

Hållbara måltider, vägledningsdokument för Välfärd 
skola 

Beslut 
Kommunstyrelsen verksamhetsutskott noterar information till protokollet.  
 

Ärende 
Välfärd skola har sammanställt ett vägledningsdokument om hållbara måltider, som stöd 
för rektorer, förskolechefer och kökspersonal. Dokumentet är utformat efter 
Livsmedelsverkets rubriker, god, trivsam, näringsriktig, hållbar, säker och integrerad. 
 

Handlingar i ärendet 
Välfärd skolas tjänsteskrivelse den 17 juni 2016 
Vägledningsdokument Hållbara måltider 
 

Beslutsgång 
Verksamhetsutskottet beslutade i enlighet med Välfärd skolas förslag. 
 

Protokollsanteckningar 
Maria Raner (S) lät anteckna följande för Socialdemokraternas verksamhetsutskottsgrupp. 
 
”Det är positivt att Nacka bedriver ett arbete med hållbara måltider. Vi ser också att det 
finns en mening med att öka andelen vegetariskt. Med tanke på de positiva hälsoeffekterna 
för individer samt för miljön skulle vi gärna se att minst en måltid i veckan är vegetarisk.” 
 
Sidney Holm (MP) lät anteckna följande för Miljöpartiets verksamhetsutskottsgrupp. 
 
”Som allmän vägledning är detta ett mycket bra dokument även om det råder delade 
meningar om barn ska äta t.ex. laktos och gluten. Vad som är skadlig eller inte finns det 
olika uppfattningar om, men eftersom det är livsmedelsverkets nuvarande riktlinjer som 
gäller ger dokumentet ett bra stöd till alla som beslutar om och hanterar maten på våra 
skolor & förskolor. 
Hoten mot det globala klimatet och miljön är den absolut största och viktigaste 
utmaningen vi måste tackla. Vad våra barn äter är viktig för deras hälsa och utveckling men 
vad de äter har också en stor inverkan på det globala klimatet och miljön. Därför är det 
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viktigt att vi i kommunledningen inte bara kommer med en vägledning och sedan delegerar 
bort ansvaret till någon annan. 
Att bidra till att de globala hållbarhetsmålen nås kan inte bara vara en strävan. Här krävs 
det även en kraftfull styrning med både morot och piska från kommunens högsta ledning.” 
 
Rolf Wasteson (V) lät anteckna följande. 
 
”Vägledningsdokumentet för hållbara måltider är ett utmärkt dokument som stöd för skola 
och förskola. Vi hade dock önskat att i ett sådant dokument också en politisk värdering fick 
genomslag så att dokumentet därmed även fick en styrande verkan. Vänsterpartiet har 
tidigare motionerat om köttfria dagar vilket är något som borde ingå i dokumentet.”  
 
Mats Gerdau (M) lät anteckna följande för Moderaternas verksamhetsutskottsgrupp 
 
”Från moderat sida har vi stor tilltro till kockarnas och kökspersonalens förmåga att laga 
välsmakande och näringsrik mat som barnen och ungdomarna uppskattar. Detta 
vägledande dokument är ett sätt att ge stadga åt verksamheten, utan att detaljreglera hur de 
ska göra.  
 
Det fanns en tid där skolmatsedeln fastställdes av skolstyrelsen och dit vill vi inte tillbaka. 
Med viss fasa ser vi tendenser hos oppositionspartierna att vilja återgå till en detaljstyrning 
av skolmaten. Vi tror att maten blir bäst om de som lagar den och som ska äta den, också 
bestämmer.” 
  
- - - - - 
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§ 39 Dnr KFKS 2016/567 

Rapporterade kränkningar till huvudmannen för Nackas 
kommunala skolor under läsåret 2015/16 

Beslut 
Kommunstyrelsens verksamhetsutskott noterar informationen till protokollet. 
 
Verksamhetsstödet ska arbeta vidare med att utveckla rutinen för kränkande behandling 
och chefernas och personalens kännedom om kravet att anmäla. 

 

Ärende 
Rektorer och förskolechefer är skyldiga att se till att fall av kränkande behandling av barn 
och elever rapporteras till huvudmannen. Kommunstyrelsens verksamhetsutskott fattade 
beslut om hur rutinen för anmälningar av kränkande behandling ska se ut i december 2015. 
En genomgång av de anmälningar som har gjorts visar att antalet anmälningar har ökat 
kraftigt från höst- till vårterminen under läsåret 2015/16 och att förskolor och skolor blir 
allt bättre på att anmäla. Verksamhetsstödet bedömer dock att det ännu saknas anmälningar 
och att arbetet bör utvecklas vidare. 
 

Handlingar i ärendet 
Välfärd skolas tjänsteskrivelse den 16 augusti 2016 
 

Beslutsgång 
Verksamhetsutskottet beslutade i enlighet med Välfärd skolas förslag. 
 
- - - - - 
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§ 40 Dnr KFKS 2016/384 

En försöksverksamhet med betyg från årskurs 4 
Yttrande till regeringen över promemoria U2016/02376/S 

Beslut 
Kommunstyrelsens verksamhetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen antar föreslaget yttrande över promemorian om en försöksverksamhet 
med betyg från årskurs 4. 
 

Ärende 
Regeringen föreslår att det i skollagen (2010:800) införs ett bemyndigande för regeringen 
att besluta om en försöksverksamhet med betyg i årskurs 4 och 5 i grundskolan, 
grundsärskolan och sameskolan och i årskurs 5 och 6 i specialskolan. Det förslås också en 
förordning i vilken försöksverksamheten regleras. 
 
Lagändring och förordning förslås träda i kraft den 1 april 2017, tillämpas på utbildning 
från och med läsåret 2017/2018 och upphöra att gälla vid utgången av juni 2021. 
 
Verksamhetsutskottet är i grunden positiv till en försöksverksamhet med betyg i årskurs 4. 
Syftet med försöksverksamheten, vad som ska följas upp och utvärderas och hur, är dock 
inte tydliggjort i remisspromemorian varvid försöksverksamheten som den uttrycks i 
promemorian avstyrks.  
 
Kommunstyrelsen föreslås att Nacka kommun: 

 tillstyrker förslaget om försöksverksamhet med betyg från årskurs 4, men 
 avstyrker förslagets nuvarande utformning,  
 avstyrker förslaget gällande urval av skolor/huvudmän och jämförelse med skolor 

som ”medvetet börjat arbeta med estetiska lärprocesser i flera ämnen, och med 
skolor som använder sig av daglig rörelse i försök att höja kunskapsresultaten”. 

 

Handlingar i ärendet 
Välfärd skolas tjänsteskrivelse den 16 augusti 2016 
Förslag till yttrande 
 

Yrkanden 
Maria Raner (S) yrkade att kommunstyrelsen ska anta följande yttrande. 
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”Regeringens mål är att Sverige ska vara en världsledande kunskapsnation. Alla elever i 
skolan ska få en utbildning av hög och likvärdig kvalitet. Alla ska ges förutsättningar att 
uppnå de nationella målen och utveckla sina kunskaper, färdigheter och kompetenser så 
långt som möjligt. Detta oberoende av ålder, könstillhörighet och funktionsnedsättning. En 
del i arbetet med att förbättra kunskapsresultaten är att säkerställa att alla elever tidigt får 
den ledning och stimulans som de behöver för att de ska kunna utvecklas så långt som 
möjligt. Elever som av olika skäl har svårt att uppfylla de nationella kunskapskrav som 
finns ska tidigt ges det stöd som de behöver i sin utveckling.  
 

Försöksverksamheten ska bygga på frivillighet. En huvudman får bara delta i 
försöksverksamheten om intresse att delta finns hos berörd skolenhets ledning och lärare. 
Samråd ska ha skett med berörda föräldrar genom att de fått möjlighet att yttra sig och 
även elever vid berörda skolenheter ska ha fått möjlighet att yttra sig. 
Nacka kommun anser att man behöver avvakta utvärderingen av införandet av betyg i 
årskurs 6 innan ytterligare reformer genomförs.  
 

 Nacka kommun avstyrker förslaget om försöksverksamhet med betyg från årskurs 
4.” 

 
Tobias Nässén (M) yrkade, med instämmande av Gunilla Grudevall Sten (L) och Jan-Eric 
Jansson (KD), bifall till Välfärd skolas förslag.  
 

Beslutsgång 
Med avslag på Maria Raners yrkande beslutade verksamhetsutskottet i enlighet med Tobias 
Nässéns yrkande. 
 

Reservationer 
Maria Raner (S) reserverade sig mot beslutet. 
 

Protokollsanteckningar 
Hans Peters (C) lät anteckna följande för Centerpartiets verksamhetsutskottsgrupp. 
 
”Centerpartiet står bakom den överenskommelse mellan alliansen och regeringen ang 
försöksverksamhet med betyg i åk 4. Men vi tycker att det hade varit bra om det hade gått 
lite längre tid mellan genomförandet av reformen betyg i åk 6, innan man går vidare med 
nästa steg. Inte minst för att se resultat och konsekvenser över lite längre tid.” 
 
Rolf Wasteson (V) lät anteckna följande. 
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”Det är bra att svaret visar på att om man ska göra ett försök så behövs tydliga uppgifter 
om vad man ska utvärdera och hur. Vänsterpartiet är dock emot att betyd införs i årskurs 4. 
Det finns inga belägg för att betyg förbättrar skolresultat, t ex så sjönk inte skolresultaten 
när betygen före årskurs 6 togs bort på 60-talet. Betyg är bara en värdering och visar inte 
vad eleven behöver arbeta med för att höja dem. Skriftliga omdömen däremot är en 
framåtsyftande bedömning som ger just information om förbättringsområden.” 
 
Sidney Holm (MP) lät anteckna följande för Miljöpartiets verksamhetsutskottsgrupp. 
 
”Miljöpartiet i Nacka ställer sig bakom överenskommelsen mellan regeringen och Alliansen 
om försöksverksamhet med betyg från årskurs fyra. Ett av villkoren var att ingen skola ska 
tvingas införa betygen. Miljöpartiet anser inte heller att det bara ska vara en enskild rektor 
som beslutar, det måste finnas en bredare förankring hos medarbetarna i de skolor som vill 
testa. För övrigt håller vi till stora delar med om den kritik mot förslaget som uttrycks i 
yttrandet.” 
 
Tobias Nässén (M) lät anteckna följande för Moderaternas verksamhetsutskottsgrupp. 
 
”Viktigt med tidig uppföljning av elevernas kunskaper 
Nacka kommun var tidigt ute i arbetet att på flera olika sätt tidigt och tydligt följa upp i 
vilken grad eleverna når kunskapsmålen i skolan. Innan de nationella proven fanns på plats 
som i dag genomfördes kommunala prov och andra insatser för att ge elever, föräldrar och 
lärare en god bild över elevernas kunskaper, så att ytterligare stimulans och stöd kan sättas 
in i tid. 
  
Trots motstånd och inslag i debatten att prov och tydliga resultatredovisningar och 
skriftliga omdömen m.m. är onödigt så visar utvecklingen i Nacka på att dessa insatser 
främjar goda kunskaper i skolan. Nacka kommun har under flera år legat i toppen av SKL:s 
jämförelser, och 2015 hade Nackas niondeklassare de bästa betygen i landet. 
  
Detta är en del av bakgrunden till att moderaterna och övriga allianspartier i Nacka stödjer 
den överenskommelse som slöts av en majoritet av riksdagspartierna att genomföra ett 
försök med betyg från årskurs 4. Det kan aldrig sägas för ofta att skolan ska ha fokus på 
elevernas kunskaper och elever och föräldrar har rätt att få tydliga besked tidigt i skolan hur 
det går för eleverna. Utan tydliga besked finns risken att insatser inte sätts in så tidigt som 
de ska göra. Det är tydligt att socialdemokraterna inte har detta fokus på elevernas kunskap 
och på tidiga tydliga besked om elevernas kunskapsutveckling då partiet säger nej till 
försöksverksamheten med betyg från årskurs 4. 
  
Socialdemokraterna i Nacka håller inte fast vid ingångna överenskommelser 
Under våren 2015 slöts en överenskommelse i riksdagen mellan allianspartierna, 
socialdemokraterna och miljöpartiet om att genomföra en försöksverksamhet med betyg 



11 (13) 
 

 16 augusti 2016 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsens verksamhetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

från årskurs 4. Ett och ett halvt år senare står inte längre socialdemokraterna för denna 
överenskommelse, utan säger nej när Nacka ska yttra sig över förslaget. Vi moderater och 
övriga allianspartier har kritiska synpunkter på regeringens långsamma och icke 
ändamålsenliga behandling av förslaget, men vi står fast vid överenskommelsen och säger ja 
till att en försöksverksamhet med betyg från årskurs 4 bör genomföras enligt den 
överenskommelse som slöts under våren 2015. Hur ska andra blocköverskridande 
överenskommelser kunna slutas, när socialdemokraterna som nu inte längre anser att avtal 
ska hållas?” 
 
- - - - - 
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§ 41 Dnr KFKS 2016/496 

Nacka kommuns deltagande i Sveriges Kommuner och 
Landsting Matematik PISA 2015 
Slutrapport  

Beslut 
Kommunstyrelsens verksamhetsutskott noterar informationen till protokollet.  
 

Ärende 
I januari 2012 bjöd Sveriges Kommuner och Landsting (SKL) in alla kommuner i landet att 
delta i gemensam satsning för att förbättra matematikresultaten i syfte att Sverige skulle 
prestera betydligt bättre i PISA 2015 än i PISA 2009. En tredjedel av landets kommuner, 
däribland Nacka, anslöt sig till satsningen. Arbetssättet i SKL Matematik Pisa 2015 har 
utgått från SKL:s modell för att förbättra svensk skola. I ”Slutrapport SKL Matematik 
PISA 2015” redovisas genomförande och resultat av deltagandet för Nacka kommun. 
 

Handlingar i ärendet 
Välfärd skolas tjänsteskrivelse den 8 juni 2016 
SKL slutrapport 
 

Beslutsgång 
Verksamhetsutskottet beslutade i enlighet med Välfärd skolas förslag. 
 
- - - - - 
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§ 42  

Övriga frågor 
 
Det fanns inga övriga frågor på mötet. 
 
- - - - - 
 


